
Українські програми підтримки молодих учених значною мірою 

стимулюють розвиток вітчизняної науки, не зважаючи на те, що вони 

поступаються зарубіжним. Таку думку висловив кандидат хімічних наук, 

асистент кафедри неорганічної хімії Чернівецького національного 

університету ім. Ю. Федьковича Ю. Халавка.  

Учений зазначив, що є гранти Державного фонду фундаментальних 

досліджень для молодих учених, є ряд державних програм, у рамках яких 

можна працювати, крім того є програми міжнародної співпраці. Усі ці 

конкурси, гранти мотивують. Водночас він додав, що часто молоді науковці 

мало інформовані про такі можливості. 

На переконання Ю. Халавки, українські вчені мають усі можливості для 

того, щоб займатися наукою на гідному рівні. Для тих, хто хоче докладати 

зусилля й отримувати хороші наукові результати, в Україні є непогані 

можливості. Тут можна робити якісну науку достойного рівня. Наразі можна 

сказати, що є в Україні певні наукові колективи, які постійно генерують 

якісний результат в галузі біохімії і мікробіології, генетики, у 

матеріалознавчому напрямі, у конструкторських та інженерних проектах. На 

сьогодні в Україні є багато відкриттів, значень яких ми поки не оцінили. 

Вони ще на рівні первинних наукових публікацій, але можуть мати велике 

значення в майбутньому (Ю. Халявка: Державні програми стимулюють 

розвиток вітчизняної науки // Державне агентство з питань науки, 

інновацій та інформатизації України (http://www.dknii.gov.ua). – 2013. – 

7.06). 

 


